
PROTOKÓŁ Nr XXI/ 08 
z XXI Sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego 
odbytej w dniu 15 października 2008 roku 

w budynku Starostwa Powiatowego w Krośnie, ul. Bieszczadzka 1 
rozpoczętej o godz. 10°0 a zakończonej o godz. 14 10 

Sesję otworzył i obrady prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Krośnieńskiego 

Kazimierz Krężałek. 
Sesję protokołowała Sylwia Gardziel. 
W Sesji uczestniczyło 23 radnych wg załączonej listy obecności. /zał. Nr 1/. 

Ponadto w obradach udział wzięli: 
1. Jan Juszczak - Starosta Krośnieński 
2. Andrzej Guzik - Wicestarosta Krośnieński 
3. Jan Pelczar - Dyrektor - Etatowy Członek Zarządu Powiatu 
4. Zdzisława Żywiec - Sekretarz Powiatu 
5. Krystyna Kasza - Skarbnik Powiatu 
6. Bolesław Kazalski - Prezes Uzdrowiska Iwonicz Zdrój 
7. Janusz Ruciński - Dyrektor ds. medycznych, Członek Zarządu Uzdrowiska 

Rymanów Zdrój 
8. Anna Dybalska - Guzik - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Stomatologicznej w Krośnie 
9. Andrzej Jurczak - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Pogotowia Ratunkowego 

w Krośnie 
1 O. Agnieszka Zygarowicz - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Krośnie 
11. Marek Pepera - Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Krośnie 
12. Naczelnicy wydziałów 
13. Media. 

Przewodniczący Rady powitał zaproszonych gości. Radnych, a następnie na podstawie listy 
obecności - stwierdził prawomocność obrad oraz zapytał o uwagi do protokołu z XX Sesji 
Rady Powiatu. 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli protokół jednomyślnie. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji oraz zapytał o uwagi 
do zaproponowanego porządku posiedzenia. 

Starosta wystąpił z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad w punkcie 11 - podejmowanie 
uchwał - o litery - w brzmieniu „k) dotyczący zmian w statucie Samodzielnego Publicznego 
Pogotowia Ratunkowego w Krośnie, 1) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. ł) w sprawie zmiany 
w budżecie powiatu krośnieńskiego na 2008 rok „. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad. 
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Porządek obrad ze zmianami zastał przyjęty jednomyślnie. 

W punkcie 5 porządku obrad - informację dotyczącą lecznictwa uzdrowiskowego przedstawił 
Pan Bolesław Kazalski - Prezes Uzdrowiska Iwonicz. Poinformował. iż powiat krośnieński 
jest na drugim miejscu po powiecie płockim pod względem posiadanych uzdrowisk 
w Iwoniczu Zdroju i w Rymanowie Zdroju oraz. że Uzdrowisko Iwonicz jest najstarszym na 
ziemi polskiej. Wspomniał również o bazie uzdrowiska. Nadmienił również. iż nie można 
butelkować solanek, które do lecznictwa uzdrowiskowego sąjak najbardziej wskazane. 
Poruszył kwestię dotyczącą zamierzeń idących w kierunku utworzenia sanatorium 
w Rzeszowie. Dodał. iż lepszym rozwiązaniem w tej sprawie byłaby pomoc finansowa dla 
obecnie istniejących uzdrowisk niż tworzenie nowego. Zwrócił uwagę na to, że w przypadku 
Uzdrowiska Iwonicz Zdrój może dojść do prywatyzacji. Podstawowym profilem lecznictwa 
uzdrowiskowego jest rehabilitacja narządów ruchu. Prezes poinformował o \vykonanych 
i planowanych remontach. Nadmienił, iż ze względu na dużą ilość osób odwiedzających 
uzdrowisko, występuje potrzeba podnajmowania kwater w innych pensjonatach. Wspomniał 
również o produkcji kosmetyków i farmaceutyków oraz o zysku jaki uzdrowisko osiągnęło ze 
sprzedaży w/w produktów w ciągu 9 miesięcy - ok. 200 tys. zł. Dodał. iż planuje się 

wykorzystywać wspomniane produkty w mającym powstać ośrodku odnowy biologicznej. 

Pan Edward Nowak zapytał o wyniki finansowe Uzdrowiska Iwonicz. 
Pan Bolesław Kazalski odpowiedział, iż za 2008 rok uzdrowisko osiągnęło kilkaset tysięcy 
złotych zysku. 
Pan Stanisław Kenar powiedział, iż na przestrzeni lat można zauważyć pozytywne zmiany 
w funkcjonowaniu uzdrowiska. Dodał również. iż w latach wcześniejszych uzdrowisko 
również osiągało zyski jednak zaznaczył, że były one wyłącznie z odsprzedaży majątku. 

Następnie głos zabrał Pan Janusz Ruciński reprezentujący Uzdrowisko Rymanów Zdrój. 
Przedstawił akty prawne na podstawie, których działają uzdrowiska: - ustawa o lecznictwie 
uzdrowiskowym, - ustawa o gminach uzdrowiskowych (do 2005 roku uzdrowiska 
funkcjonowały w oparciu o ustawy z lat 60 - tych), - kodeks spółek handlowych, 
- ustawa o zakładach opieki zdrowotnej. Dodał również, że Uzdrowisko Rymanów Zdrój 
sezonowo zatrudnia ok. 430 osób a także, że funkcjonuje w oparciu o zespół zakładów opieki 
zdrowotnej tj. szpitale. sanatoria oraz ambulatoryjne przychodnie. 
Nadmienił również, iż trwa walka o to aby uzdrowisko przestało być postrzegane jako 
jednostka funkcjonująca sezonowo, oraz dodał. że problemem lecznictwa uzdrowiskowego są 
głównie ograniczone środki finansowe. 

Pan Lesław Niemczyk zapytał czy współpraca pomiędzy uzdrowiskami me powinna 
zacieśniać się w ramach polityki marketingowej. a także czy uzdrowiska me powinny 
prowadzić wspólnej polityki społecznej. 

Pan Janusz Ruciński odpowiedział, że jeśli chodzi o politykę społeczną to uzdrowiska 
próbują współpracować ze sobą. Dodał, iż jest daleki od działań marketingowych w ochronie 
zdrowia, gdyż najistotniejszą rzeczą w lecznictwie uzdrowiskowym jest proces rehabilitacji. 
Natomiast dodatkowym elementem w rehabilitacji może być np. kąpiel w solonce. Zakończył 
wypowiedź pytaniem - czy marketing równa się etyce? 

Pan Lesław Niemczyk ponownie zabierając głos. zwrócił uwagę, iż jeśli marketing nie jest 
oparty na manipulacji to jest w stu procentach etyczny. 
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Pan Janusz Ruciński zgodził się z Radnym w tej kwestii. 

Pani Dorota Tomasiewicz wyraziła swoją obawę dotyczącą traktowania uzdrowisk jako 
ośrodków SP A. Dodała, że lecznictwo uzdrowiskowe powinno być zakwalifikowane jako 
świadczenia rehabilitacyjne i należałoby walczyć o utrzymanie tej rangi. Podzieliła zdanie 
Dyrektora Janusza Rucińskiego, iż masaże czy kąpiele w solance mogą być tylko dodatkiem 
do rehabilitacji. 

Pan Andrzej Szczurek zapytał Pana Janusza Rucińskiego jak wygląda kwestia finansowa 
uzdrowiska a także poruszył sprawę prywatyzacji. 

Pan Janusz Ruciński odpowiadając na pytanie poinformował, iż byłby daleki od prywatyzacji 
oraz, że uzdrowisko od 1999 roku osiąga dodatni wynik finansowy. Dodał również, iż rok 
2007 dla Uzdrowiska Rymanów Zdrój zakończył się zyskiem ok. 200 tys. zł. 

Pan Stanisław Józefczyk zwrócił uwagę na odległość 4 km dzielącą Uzdrowisko Iwonicz 
i Uzdrowisko Rymanów Zdrój oraz na potrzebę pokonywania tej trasy objazdem co 
powoduje jej wydłużenie. Zapytał czy nie należałoby podjąć starań w kierunku skrócenia 
i uatrakcyjnienia tej trasy. Wspomniał także o sąsiedztwie z Gminą Dukla - Sanktuarium 
św. Jana, Pustelnią św. Jana oraz, że dobrym pomysłem byłoby utworzenie kolejki górskiej. 

Pan Janusz Ruciński poinformował, iż działania w kierunku skrócenia trasy oraz jej 
uatrakcyjnienia zostały już podjęte m.in. poprzez wydzielenie drogi rowerowej. Dodał 

również, iż pozostała jeszcze kwestia współpracy pomiędzy Burmistrzami Iwonicza 
i Rymanowa. 

Następnie głos zabrał Prezes Uzdrowiska Iwonicz. Podzielił zdanie Pana Janusza 
Rucińskiego i również powtórzył za Panem Stanisławem Józefczykiem, iż trafnym pomysłem 
byłoby utworzenie kolejki gondolowej. 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Januszowi Rucińskiego oraz Panu Bolesławowi 
Kazalskiemu za wystąpienie i przybliżenie problemów dotyczących funkcjonowania 
uzdrowisk. Zaproponował również aby Komisja Zdrowia i Rodziny zajęła się poruszanymi na 
Sesji kwestiami dotyczącymi uzdrowisk oraz wypracowała stanowisko w tej sprawie. 

Realizując punkt 6 porządku obrad - informacja dotycząca działalności placówek 
socjalizacyjnych powiatu krośnieńskiego - głos zabrała Pani Agnieszka Zygarowicz -
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Krośnie /zał. Nr 2/. 

Kolejny 7 punkt porządku obrad - dotyczący raportu o stanie oświaty - analiza istniejącej 
sieci szkół oraz kierunków kształcenia - zreferowała Pani Teresa Kuźniar - Naczelnik 
Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych /zał. Nr 3/. 

Pan Stanisław Józefczyk poprosił aby materiał przedstawiony przez Naczelnika Wydziału 
Oświaty i Spraw Społecznych został udostępniony członkom Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki. 

Pan Adolf Kasprzyk zapytał o pracowników niepedagogicznych zatrudnionych w placówkach 
oświatowych. 
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Pani Teresa Kuźniar poinformowała, iż ogółem w szkołach zatrudnionych jest 
96 pracowników niepedagogicznych co daję łącznie 79, 8 etatów. 

Przewodniczący Rady Powiatu złożył życzenia dla pracowników oświaty z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej. 

W kolejnym punkcie 8 porządku obrad - informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu 
krośnieńskiego za I półrocze 2008 roku oraz o przebiegu wykonania planów finansowych 
za I półrocze 2008 roku samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej 
oraz samorządowych instytucji kultury - przedstawiła Skarbik Powiatu. Nadmieniła, iż 

informacja za I półrocze z wykonania budżetu Powiatu przedstawiana pod koniec III kwartału 
uległa zmianie, oraz zwróciła uwagę na to, iż w I półroczu dochody zostały wykonane 
w 56 % planu, wydatki w 45 % planu, z tego wydatki bieżące w 49 % planu. Natomiast jeśli 
chodzi o wydatki majątkowe - zostały one wykonane w 15 % planu. Dodała, iż w I półroczu 
zostały również wprowadzone podwyżki wynagrodzeń we wszystkich jednostkach 
oświatowych dla pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych. Nadmieniła także, że 
zobowiązania wymagalne Powiatu nie wystąpiły w I półroczu z wyjątkiem działu transport 
i łączność, które dotyczyły dokumentacji na stabilizację osuwiska w Lubatowej. 
Budżet Powiatu zamknął się nadwyżką w kwocie ogółem 4 mln 265 tys. zł. Rozchody były 
realizowane zgodnie z harmonogramem. Powiat w I półroczu nie zaciągał kredytów i nie 
udzielał pożyczek. Wykonanie budżetu w SPZOZ - ach i instytucjach kultury również 
przebiegło prawidłowo. Sprawozdanie z wykonania budżetu zostało zaopiniowane 
pozytywnie przez RIO oraz Komisję Rewizyjną. Na koniec III kwartału pewne kwoty uległy 
zmianie - tj. dochody to kwota ok. 58 mln 300 tys zł, - wydatki ponad 6 mln 500 tys. zł, 

deficyt zmniejszył się do 2 mln 200 tys. zł. 

Pan Krzysztof Zawada złożył podziękowania i wyrazy uznania dla Pana Starosty za 
zaangażowanie w pozyskiwanie zewnętrznych środków finansowych na zadanie dotyczące 
osuwiska w Lubatowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godz. 12.00 ogłosił przerwę. 

Obrady zostały wznowione o godz. 12.15. 

Realizując punkt 9 porządku obrad - informacja z działalności Zarządu oraz realizacji uchwał 
Rady Powiatu i Zarządu Powiatu - przestawił Starosta /zał. Nr 4/. Podziękował za słowa 
Pana Krzysztofa Zawady oraz nawiązał do pytania Pana Adolfa Kasprzyka dotyczącego 
etatów w jednostkach oświaty. Dodał, iż kwestia ta była omawiana na posiedzeniu Zarządu 
Powiatu. 

W punkcie 1 O porządku obrad - interpelacje i zapytania - głos zabrali: 
Pan Jerzy Kaleta podzielił się refleksją dotyczącą wspólnego posiedzenia Komisji Rolnictwa, 
Leśnictwa, Geodezji i Gospodarki Wodnej, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
oraz Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu, które odbyło się w dniu 25 września 2008 r. 

W kolejnym punkcie 11 a) porządku obrad -.podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu na 
nagrody - projekt uchwały przedstawił Wicestarosta. Poinformował, że zmiana uchwały 
wynika z nowelizacji Karty Nauczyciela: 
- w§ 2 ust. I pkt 3 dodano zapis - „w zakresie pracy opiekuńczej", 
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- w §3 ust. 2 dodano poprawną nazwę Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych, 
- § 4 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „2. O nagrodę Starosty dla dyrektorów szkół i placówek 
występuje Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Starostwa Powiatowego 
w Krośnie". 

Nadmienił, iż tytuł załącznika do uchwały Nr XX/158/04 Rady Powiatu Krośnieńskiego 
z dnia 12 października 2008 roku otrzymuje brzmienie: „Wniosek o przyznanie nagrody 
Starosty za osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej". 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił pozytywną opinię 
komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/171/08 
zmieniającej uchwałę w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli 
ze specjalnego funduszu na nagrody /zał. Nr 5/. 

Przystąpiono do realizacji punktu 11 b porządku obrad - podjęcie uchwały zmiemaJącej 

uchwałę w sprawie określenia rodzajów zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację rehabilitacji zawodowej 
i społecznej oraz zatrudnienia osób niepełnosprawnych w powiecie krośnieńskim 

w 2008 roku - projekt uchwały przestawił Wicestarosta. Poinformował, iż wniosek Zarządu 
Powiatu dotyczący zmiany w przedmiotowej sprawie wynikał z 2- eh przesłanek tj: pierwsza 
wiązała się z informacją, którą otrzymaliśmy 26 września 2008 roku od Prezesa 
PFRON dotyczącą zwiększenia środków PFRON na rehabilitację osób niepełnosprawnych 
w 2008 roku, oraz, że obecnie jest to kwota 2 mln 350 tys. 176 zł. Natomiast druga zmiana 
wynikła z analizy potrzeb osób korzystających z funduszu. Następnie przedstawił wysokość 
kwot, które zostały przyznane na poszczególne zadania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Rodziny przedstawiła pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/172/08 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia rodzajów zadań i wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację 
rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnienia osób niepełnosprawnych w powiecie 
krośnieńskim w 2008 roku /zał. Nr 6 /. 

W punkcie 1 lc porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków 
z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej - projekt uchwały 
przedstawił Dyrektor. Poinformował, iż uchwała dotyczy sporządzenia uproszczonego planu 
urządzenia lasu wspólnoty leśnej wsi Milcza oraz wykonania aktualizacji Powiatowego 
Programu Gospodarki Odpadami. Dodał, że plan urządzenia lasu sporządzany jest na zlecenie 
Starosty. Nadmienił, iż aktualny plan przestaje obowiązywać z dniem 31 grudnia 
2008 roku, a także, że na ten cel zostały zabezpieczone środki w budżecie Powiatu w kwocie 
3 tys. zł. Natomiast jeśli chodzi o aktualizację PPGO wspomniał, że plan ten jest 
aktualizowany co 4 lata zgodnie z polityką ekologiczną państwa, dlatego też wojewódzki plan 
powinien być zgodny z krajowym a powiatowy z wojewódzkim. 



Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa. Geodezji i Gospodarki Wodnej przedstawił 
pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosO\vali za podjęciem uchwały Nr XXI/173/08 
w sprawie przeznaczenia środków z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej /zał. Nr 7 /. 

Punkt l ld porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmian \V budżecie powiatu 
krośnieńskiego na 2008 rok - projekt uchwały przedstawiła Skarbnik. Poinformowała, iż 

zmniejszeniu i zwiększeniu ulegają dochody majątkowe o kwotę 638 tys. 575 zł. Dochody 
bieżące zostały zwiększone o kwotę 102 tys. 984 zł z następujących źródeł: 
- z rozdysponowanej rezerwy celowej subwencji oświatowej na przystosowanie i doposażenie 
pracowni szkolnych, 

- zwrotu kosztów zastępstwa procesowego, 
- z tytułu wpływów z realizacji zadań z zakresu administracji rządowej, 
- z opłat za karty wędkarskie i zwrotu wydatków z tytułu usług wykonywanych przez 

Starostwo, 
- z wpływów opłat za koncesje i licencje oraz egzekucje skarbowe, 

z tytułu odsetek od środków na rachunkach bankowych PUP PFOŚiGW, 
- sprzedaży zużytych części i samochodu PUP. 

Dodała także, że zostały zwiększone wydatki z tytułu zmiany planu dotacji na stabilizacje 
osuwiska w Lubatowej oraz, iż zwiększeniu uległy wydatki w jednostkach oświatowych 
o kwotę 69 tys. 989 zł. Nadmieniła również. że w dziale - gospodarka mieszkaniowa -
zwiększone zostały pozostałe wydatki o kwotę 25 tys. 748 zł. Z kolei w PUP wydatki uległy 
zwiększeniu o wypracowane dochody własne tj. o kwotę 2 620 zł przeznaczone na pokrycie 
bieżących kosztów funkcjonowania jednostki. Wspomniała także, iż zwiększeniu uległa 

dotacja dla Powiatu Brzozowskiego o kwotę 497 zł przeznaczona na działalność WTZ 
w Haczowie. 

Zwróciła uwagę na wprowadzone zmiany w planie przychodów i wydatków PFOŚ i GW 
polegające na: zwiększeniu przychodów o kwotę 58 tys. 500 zł. z tytułu większych wpływów 
z opłat za korzystanie ze środowiska oraz wyższych kar za nieprzestrzeganie wymogów 
ochrony środowiska. Wydatki bieżące zostały zmniejszone o kwotę 31 tys. 500 zł. 

Nadmieniała również, iż wprowadzone w uchwale zmiany nie mają wpływu na zmiany kwot 
przychodów i rozchodów oraz deficyt. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/174/08 
w sprawie zmian w budżecie powiatu krośnieńskiego na 2008 rok /zał. Nr 8/. 

Realizując punkt 11 e porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
umorzenie należności - projekt przedstawiła Skarbnik. Poinformowała. iż projekt uchwały 
dotyczy wyrażenia zgody na umorzenie należności przysługującej od Państwa Kazanów z tyt. 
badań lekarskich, od firmy AUTO - MAX z tyt. czynszu oraz od Przedsiębiorstwa 

Produkcyjno - Usługowo - Handlowego BERGOR również z tyt. czynszu. Zgodnie 
z uchwalą Rady Powiatu Krośnieńskiego z dnia 7 czerwca 2006 roku w sprawie umarzania 
należności Powiatu, Zarząd Powiatu po wyczerpaniu możliwości ściągnięcia należności 
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przekraczającej 2 tys. zł może tę należność umorzyć za zgodą Rady Powiatu. W uchwale 
przedstawione zostały należności w łącznej kwocie 16 271, 89 zł od w/w podmiotów. 
We wszystkich przypadkach zachodzi uzasadnione przypuszczenie, że w postępowaniu 
egzekucyjnym nie uzyska się kwoty wyższej od kosztów dochodzenia i egzekucji należności 
lub Komornik Sądu umorzył postępowanie egzekucyjne. Wymienione w uchwale należności 
zaopm10wane zostały przez Radcę Prawnego jako nieściągalne i spełniają wymogi do 
umorzema. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji oraz 
poinformował, że komisja wystąpiła z wnioskiem do Komisji Rewizyjnej z prośbą 

o przeanalizowanie zawieranych przez Powiat umów o dzierżawę oraz umów najmu lokali. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXl/175/08 
w sprawie wyrażenia zgody na umorzenie należności /zał. Nr 9/. 

W kolejnym punkcie 11 f porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie utworzenia 
wspólnego stanowiska powiatowego rzecznika konsumentów dla Powiatu Krośnieńskiego 
i Miasta Krosna - projekt uchwały przedstawiła Sekretarz. Poinformowała iż 15 września 
2008 roku Prezydent Miasta Krosna zwrócił się do Starosty z propozycją utworzenia 
wspólnego stanowiska Powiatowego Rzecznika Konsumentów dla Powiatu Krośnieńskiego 
i Miasta Krosna - na prawach powiatu. Na podstawie art. 39 ust. 2 ustawy o ochronie 
konsumencji i konsumentów mogą być tworzone wspólne stanowiska Rzecznika 
Konsumentów dla powiatów. Wymogiem jest podjęcie stosownych uchwał zainteresowanych 
Rad Powiatu Krośnieńskiego i Miasta Krosna. Określenie zakresu warunków powierzenia 
zadań następuje na zasadzie porozumienia między powiatami. W dniu 26 września 2008 roku 
Zarząd Powiatu zaakceptował propozycję Prezydenta Miasta Krosna w przedmiotowej 
sprawie i z tym samym dniem Rada Miasta Krosna podjęła uchwałę w tej kwestii. Sekretarz 
nadmieniła również, iż konieczne jest upoważnienie dla Zarządu Powiatu do zawarcia 
porozumienia z Miastem Krosnem. Wspomniała także, iż funkcję wspólnego Rzecznika 
Konsumentów będzie realizował pracownik zatrudniony na tym samym stanowisku 
w Starostwie Powiatowym w Krośnie oraz, iż jego funkcjonowanie będzie w części pokryte 
z dotacji celowej Miasta Krosna. Dodała, że do zadań Rzecznika Konsumentów 
w szczególności należy: 
1) zapewnienie bezpłatnego poradnictwa konsumenckiego i informacji prawnej w zakresie 

ochrony interesów konsumentów, 
2) składanie wniosków w sprawie stanowienia i zmiany przepisów prawa miejscowego 

w zakresie ochrony interesów konsumentów, 
3) występowanie do przedsiębiorców w sprawach ochrony praw i interesów konsumentów, 
4) współdziałanie z właściwymi miejscowo delegaturami Urzędu, organami Inspekcji 

Handlowej oraz organizacjami konsumenckimi, 
5) wykonywanie innych zadań określonych w ustawie lub w przepisach odrębnych. 

Rzecznik konsumentów może w szczególności wytaczać powództwa na rzecz konsumentów 
oraz wstępować, za ich zgodą, do toczącego się postępowania w sprawach o ochronę 
interesów konsumentów. Rzecznik konsumentów w sprawach o wykroczenia na szkodę 
konsumentów jest oskarżycielem publicznym w rozum1emu przepisów Kodeksu 
postępowania w sprawach o wykroczenia. 
Poinformowała, że porozumienie zostanie zawarte na okres do końca 2009 roku. 

Pan Stanisław Kenar zapytał o etat na jakim zostanie zatrudniony Rzecznik Konsumentów. 
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Sekretarz odpowiedziała, iż pracownik ten zatrudniony jest w Starostwie Powiatowym 
w wymiarze Yi etatu, natomiast w Urzędzie Miasta Krosna wykonywane były te zadania 
w wymiarze ~ etatu oraz, że dotacja celowa będzie przekazywana na funkcjonowanie 
na 1/,i etatu. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/176/08 
w sprawie utworzenia wspólnego stanowiska Powiatowego Rzecznika Konsumentów dla 
Powiatu Krośnieńskiego i Miasta Krosna /zał. Nr 10/. 

Punkt 11 g porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 
- głos zabrał Wicestarosta. Poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zadania 
pn. „Podniesienie jakości kształcenia poprzez modernizację i doposażenie obiektów 
dydaktycznych .... " trzech placówek dla których Powiat jest organem prowadzącym i są to 
następujące szkoły: Zespół Szkół im. Armii Krajowej w Jedliczu, Liceum Ogólnokształcące 
im. M. Konopnickiej w Jedliczu i Zespół Szkół w Iwoniczu. Dodał, iż Powiat zabezpieczy 
w budżecie na 2009 rok kwotę 1 mln 287 tys. 700 zł i na 2010 rok kwotę 33 tys. 300 zł 
a także, że 17 października 2008 roku mija termin składania wniosku o przystąpienie do 
realizacji w/w projektu. Nadmienił również, iż przystąpienie do omawianego projektu 
odbędzie się przy 30 % wkładzie własnym Powiatu. Poinforn10wał o kwotach, które planuje 
się rozdysponować na realizację zadania w poszczególnych szkołach: ZSZ w Jedliczu ok. 623 
tys. 467 zł, w LO w Jedliczu ok. 152 tys. 30 zł oraz w ZS w Iwoniczu ok. 508 tys. 755 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił pozytywna opinię 
komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/177/08 
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu /zał. Nr 11/. 

W punkcie 11 h porządku obrnd - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji 
projektu - projekt uchwały przedstawił Dyrektor. Poinformował, iż w połowie br. odbyło 
się spotkanie w powiecie jasielskim w sprawie pozyskania środków strukturalnych na 
realizację projektu pn. współpraca transgraniczna Rzeczypospolita Polska - Republika 
Słowacka na lata 2007 - 2013 dot. zadania „przebudowa drogi powiatowej Nr 1896 R Krosno 
- Kobylany - Toki. Po stronie polskiej projekt będzie realizowany przez powiat krośnieński 
i jasielski oraz, że powiat krośnieński realizuje to zadanie na trasie Krosno - Kobylany 
poprzez miejscowość Sulistrowa w kierunku miejscowości Toki a także, iż zadanie to będzie 
polegało na położeniu nowej nawierzchni oraz przebudowie 1 przepustu. Natomiast po 
stronie Słowackiej będzie on przebiegał przez miejscowości Orzenna - Granica Państwa -
Niżna Polana. Uzgodniono nazwę projektu: Rozwój infrastruktury drogowej pomiędzy 

powiatami krośnieńskim, jasielskim i bardejowskim oraz, że wartość inwestycji została 

określona na kwotę 4 mln zł, a także, iż całość inwestycji będzie rozliczana przez powiat 
krośnieński. Wspomniał o terminie składania wniosku, który upływa z dniem 31 października 
2008 roku oraz, że każdy z powiatów będzie składał dokumentację konieczną do realizacji 
tego zadania we własnym zakresie, jak również jeśli chodzi o kwestię finansową, powiaty 
będą ponosiły odpowiedzialność za realizację zadań na swoich odcinkach. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywna opinię komisji. 
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Przewodniczący Komisji Transportu, Budownictwa, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/178/08 
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu /zał. Nr 12/. 

W kolejnym punkcie 11 i porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie 
Korczyna zadań publicznych polegających na zimowym utrzymaniu niektórych dróg 
powiatowych - projekt uchwały przedstawił Dyrektor. Poinformował, iż 9 września 

2008 roku zostało wystosowane pismo do Wójtów i Burmistrzów powiatu krośnieńskiego 
w sprawie powierzenia zadań publicznych polegających na zimowym utrzymaniu niektórych 
dróg powiatowych. N a pismo odpowiedziały 2 gminy tj. Gmina Korczyna i Gmina 
Krościenko Wyżne. Dodał_ iż została ustalona dotacja celowa dla Gminy Korczyna na to 
zadanie w kwocie 2 tys. zł na 1 km drogi, która zostanie przekazana w 3 - eh transzach 
(do końca stycznia, lutego i marca 2009 roku). Natomiast porozumienie będzie obowiązywać 
do 15 kwietnia 2009 roku. Dodał, iż w Gminie Korczyna jest 41 km dróg powiatowych 
objętych zimowym utrzymaniem. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przestawił pozytywną opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Transportu, Budownictwa, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
przestawił pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/179/08 
w sprawie powierzenia Gminie Korczyna zadań publicznych polegąjących na zimowym 
utrzymaniu niektórych dróg powiatowych /zał. Nr 13/. 

Punkt 11 j porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Krościenko 
Wyżne zadań publicznych polegających na zimowym utrzymaniu niektórych dróg 
powiatowych - projekt uchwały przedstawił Dyrektor. Nawiązując do wcześniejszej swojej 
wypowiedzi dodał, iż druga gminą która pozytywnie odpowiedziała na nasze pismo dot. 
zimowego utrzymania niektórych dróg powiatmvych jest właśnie Gmina Krościenko Wyżne 
oraz nadmienił, iż dotacja została ustalona również w kwocie 2 tys. zł na 1 km drogi oraz, że 
dotacja zostanie przekazana w 2 transzach (do końca stycznia i lutego 2009 roku) a także, iż 
porozumienie zawiera się na okres do 15 kwietnia 2009 roku. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przestawił pozytywną opinię komisji. 

Przewodniczący Komisji Transportu, Budownictwa, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
przestawił pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/180/08 
w sprawie powierzenia Gminie Krościenko Wyżne zadań publicznych polegających na 
zimowym utrzymaniu niektórych dróg powiatowych /zał. Nr 14/. 

Przystawiona do realizacji punktu 11 k porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
statutu Samodzielnego Publicznego Pogotowia Ratunkowego w Krośnie - projekt uchwały 
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przedstawił Wicestarosta. Poinformował, iż uchwała ta jest wynikiem zapotrzebowania na 
pomoc doraźną w zakresie stomatologii w porze nocnej i okresie świątecznym. Dodał, iż 
najbliższe pogotowie stomatologiczne mieści się w Rzeszowie. Nadmienił, iż Starosta 
zwrócił się do Zarządu Województwa Podkarpackiego z prośbą o udzielenie pomocy 
finansowej na zakup UNITU Stomatologicznego oraz niezbędnego wyposażenia na rzecz 
tworzącego się Pogotowia Stomatologicznego w Krośnie. Uchwałą Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego została udzielona pomoc finansowa w kwocie 1 OO tys. zł. Jeśli chodzi 
o statut SPPR w Krośnie zostały wprowadzone następujące zmiany: - w § 6 ust 2 dodaje się 
słowa: „udzielenie ambulatorynej doraźnej pomocy stomatologicznej", - w § 1 O punkt 
5 otrzymuje brzmienie „5. Ambulatorium Stomatologiczne Pomoc Doraźna". 

Dotychczasowe punkty od 5 do 1 O otrzymują odpowiednią numerację od 6 do 11, - załącznik 
Nr I do Statutu - schemat organizacyjny Samodzielnego Publicznego Pogotowia 
Ratunkowego otrzymuje brzmienie jak w załączniku do niniejszej uchwały, - oraz 
w załączniku Nr 2 do Statutu dodaje się ,.pkt 4. Ambulatorium Stomatologiczne - Pomoc 
Doraźna". Zmiany te wprowadziła Rada Społeczna SPPR w Krośnie w dniu 10 października 
2008 roku. 

Pan Stanisław Kenar zapytał Pana Andrzeja Jurczaka - Dyrektora 
Publicznego Pogotowia Ratunkowego w Krośnie czy tworzące 

Stomatologiczne w Krośnie będzie obsługiwał Miasto Krosno i Powiat. 

Samodzielnego 
się Pogotowie 

Dyrektor SPPR w Krośnie poinformował, iż pogotowie stomatologiczne będzie obsługiwało 
wszystkich mieszkańców zarówno Powiatu jak i Miasta Krosna oraz dodał. iż skorzystać 

z usług pogotowia stomatologicznego będą mogły osoby, które są ubezpieczone lub jeśli nie 
posiadają ubezpieczenia to za pełną odpłatnością. Poruszył również kwestię stawek 
dotyczących funkcjonowania tej jednostki. 

Przewodniczący Rady podziękował Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Pogotowia 
Ratunkowego w Krośnie za zabranie głosu a także Staroście za złożenie wniosku do Zarządu 
Województwa Podkarpackiego w tej sprawie oraz Radnym Sejmiku Wojewódzkiego za 
pozytywne jego rozpatrzenie. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Rodziny przedstawiła pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/181/08 
w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Pogotowia Ratunkowego w Krośnie 
/zał. Nr 15/. 

W następnym punkcie 11 1 porządku obrad - podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu - projekt uchwały przedstawiła Sekretarz. Poinformowała. iż 27 stycznia 
2005 roku Rada Powiatu Krośnieńskiego podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. Umowa 
w przedmiotowej kwestii została zawarta z Podkarpacki Szpitalem Wojewódzkim w Krośnie 
na okres 1 O lat i dotyczy pomieszczeń zlokalizowanych na parterze w budynku szpitala przy 
ul. Grodzkiej w Krośnie (o powierzchni 204 m2

). Szpital chce przebudować te pomieszczenia 
pod potrzeby dziennego Oddziału Psychiatrycznego. Orientacyjny koszt tej inwestycji 
wyniesie około 800 tys. zł. Dodała, że proponuje się wydłużenie okresu najmu do 30 lat oraz, 
że Dyrektor Szpitala zwracał się niejednokrotnie do Zarządu Powiatu o nieodpłatne 

przekazanie tych pomieszczeń. Wieloletnia umowa nąjmu umożliwi szpitalowi dostosowanie 
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pomieszczeń do standardów i wymogów stawianych przez NFZ i Sanepid i jest niezbędna 
żeby szpital nadal mógł świadczyć na rzecz społeczności lokalnej usługi w zakresie 
psychiatrii i lecznictwa odwykowego. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Geodezji i Gospodarki Wodnej przestawił 
pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/182/08 
zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu /zał. Nr 16/. 

Realizując punkt 11 ł porządku obrad - podjęcie uchwały w prawie zmiany w budżecie 
powiatu krośnieńskiego na 2008 rok projekt uchwały przedstawiła Skarbnik. 
Poinformowała, iż projekt - 2 zmiany w budżecie wynika z faktu, iż Powiat wystąpił 
o pomoc finansową w formie dotacji celowej na dostosowanie do standardów unijnych Domu 
Dziecka w Długim do Wojewody Podkarpackiego. Warunkiem otrzymania dotacji w kwocie 
62 tys. 250 zł był 50 % udział własny. Nadmieniła, iż wydatki bieżące zostają zmniejszone 
o 62 tys. 250 zł i wprowadzane zostało nowe zadanie polegające na przebudowie Domu 
Dziecka im. Janusza Korczaka w Długiem oraz budowie chodnika przy tej placówce. Dodała, 
że środki na realizację tego zadania zostały zabezpieczone w budżecie Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przestawił pozytywną opinię komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXI/183/08 
w sprawie zmiany w budżecie powiatu krośnieńskiego na 2008 rok /zal. Nr 17 /. 

Kolejny punkt 12 porządku obrad - odpowiedzi na interpelacje i zapytania - głos zabrali: 

Pan Edward Bargiel zapytał o możliwość poprawy nawierzchni drogi powiatowej Nr 1967 R 
Korczyna - Krościenko Wyżne (chodzi o liczne dziury od strony Krościenka Wyżnego). 

Pan Adolf Kasprzyk złożył wniosek aby poprzez pracę w komisjach Rada Powiatu 
Krośnieńskiego zajęła stanowisko w sprawie planowanego przebiegu drogi ekspresowej 
S-19. 

Dyrektor udzielając odpowiedzi na pytanie Pana Edwarda Bargla poinformował. iż to zadanie 
jest obecnie realizowane a także, zapewnił Radnego, że duże dziury na wspomnianej przez 
niego drodze zostaną załatane. Odpowiadając na pytanie Pana Adolfa Kasprzyka dodał, iż na 
najbliższej Sesji Rady Powiatu zostanie przedstawione stanowisko w tej kwestii. 

Przewodniczący Rady poinformował Radnych o błędnie wypełnionych oświadczeniach 

majątkowych oraz poprosił radnych o potwierdzanie obecności w Uroczystej Sesji Rady 
Powiatu Krośnieńskiego w dniu 27 października 2008 roku z okazji 1 O - lecia samorządu 
powiatowego. 

Pan Edward Nowak zgłosił wniosek aby na następną Sesję Rady Powiatu Krośnieńskiego 
zakupić wodę mineralną „Celestynkę". 

Pan Antoni Bączek z kolei zgłosił wniosek dotyczący zakupu wody mineralnej -
Iwoniczanka. 
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Pan Jerzy Kaleta przypomniał, iż we wcześniejszych latach to właśnie on promował 

Celestynkę. 

Pan Józef Turek poruszył kwestię osuwiska w Lubatowej oraz wyraził swoje zaniepokojenie 

związane z brakiem oświetlenia w porze nocnej w pobliżu przejścia dla pieszych w czasie 

realizacji zadania oraz brakiem placu manewrowego dla autobusów. 

W odpowiedzi na pytanie Radnego Starosta nadmienił, iż jest to bardzo duża inwestycja 

w kwocie 9 mln zł i na tym etapie prac mogą pojawić się pewne utrudnienia. 

Pan Józef Turek zapytał czy zadanie to jest realizowane zgodnie z dokumentacją. 

Przewodniczący Rady zobowiązał Dyrektora do zajęcia się tą sprawą. 

Starosta zapewnił Radnego, że Powiat nie może pozwolić sobie na odstępstwa 

od dokumentacji oraz. że nadzór nad zadaniem sprawują inspektorzy. 

Przewodniczący Rady Powiatu Krośnieńskiego o godzinie 14.1 O zamknął obrady XXI Sesji 

Rady Powiatu Krośnieńskiego. 
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